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Protokół nr 2/24  

z posiedzenia  

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu, Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji, Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska, Komisji Rewizyjnej 

w dniu 2 grudnia 2024 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Sesyjnej nr 18, Starostwo Powiatowe w Wołowie 

Plac Piastowski 2 w godz. 9.00 – 10.00 

 

Obecni: 

 

1. Agnieszka Łukaszewska - Przewodnicząca 

2. Artur Kulesz – Przewodniczący  

3. Rafał Borzyński - Przewodniczący 

4. Stanisław Borkowski 

5. Janusz Dziarski 

6. Paweł Gołąb 

7. Beata Gryga 

8. Jan Janas 

9. Paweł Pirek 

10. Barbara Rabiega 

11. Bohdan Stawiski 

12. Józef Szumilas 

13. Katarzyna Uran 

14. Rafał Zając 

 

Nieobecni: 

 

1. Marek Cukrowski  

2. Witold Krochmal - Przewodniczący 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Konrad Buczek – Skarbnik Powiatu Wołowskiego, 

 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego. Stwierdził, iż w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych, kworum spełnione. Przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 03.06.24 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wołowskiego na lata 2025 – 2036. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2025 rok. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący zapytał, czy Członkowie Komisji wnoszą uwagi do proponowanego porządku 

posiedzenia.  
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Następnie poinformował, iż głosowania będą odbywały się w następującej kolejności: 

1. Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu, 

2. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

3. Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska, 

4. Komisja Rewizyjna. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty przez wszystkie komisję jednogłośnie.  

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 1/24 z dnia 03.06.24 r. 

 

Przewodniczący zwrócił się do Członków Komisji o uwagi do protokołu nr 1/24. Poinformował, iż w 

poprzednim wspólnym posiedzeniu komisji stałych nie uczestniczyli Członkowie Komisji Rewizyjnej.  

 

r. J. Dziarski zapytał o uzasadnienie względem pojęcia komisji wspólnej.  

 

Przewodniczący R. Zając w odpowiedzi na zapytanie r. J. Dziarskiego wyjaśnił, iż protokół został 

sporządzony z uwzględnieniem wszystkich komisji stałych, które brały udział w obradach. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 11 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 1/24 dnia 

03.06.24 r. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 3 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku 

głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 1/24 z dnia 03.06.24 r. 

 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 10 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 1/24 z dnia 03.06.24 r. 

 

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego na lata 2025 – 2036. 

Przewodniczący zwrócił się do Członków Komisji o uwagi do projektu uchwały. Następnie udzielił 

głosu P. Skarbnikowi celem omówienia projektu uchwały. 

P. Skarbnik przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

W wykazie przedsięwzięć uwzględniono projekty: 

 Modernizacja dróg powiatowych w Powiecie Wołowskim wraz z nadzorem inwestorskim (Edycja 

2/2021/8676/Polski Ład), 

 Rozwój kształcenia zawodowego w Powiecie Wołowskim - edycja 3 

 Projekt Samorządu Województwa w Partnerstwie z: Powiatem Średzkim, Powiatem Polkowickim, 

Powiatem Lwóweckim, Powiatem Kamiennogórskim, Powiatem Jaworskim, Powiatem 

Oławskim, Powiatem Dzierżoniowskim, Powiatem Lubańskim, Powiatem Oleśnickim, Powiatem 

Oławskim, Powiatem Wołowskim, Powiatem Ząbkowickim. Projekt nr FEDS.08.01-12.00-

0001/24 pn: „Szansa dla wszystkich - program podniesienia wyników maturalnych uczniów 

dolnośląskich szkół" 

 Rozwój kształcenia ogólnego w Powiecie Wołowskim, 

 Sprawny uczeń - projekt współfinansowany z budżetu środków europejskich w latach 2024 - 

2026r. 

 Przebudowa budynku Liceum Ogólnokształcącego w Wołowie przy ul. Sobieskiego 2, na działce 

26 AM-30 w celu dostosowania budynku do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz do 

obowiązujących przepisów p.poż z uwzględnieniem decyzji KPPSP, 
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 Pokrycie ujemnego wyniku finansowego spółki PCM Sp. z o. o. – w związku z pismem nr L.dz. 

PCM/436/07/2024 z dnia 8.07.2024 r. kwoty niezbędnej do pokrycia ujemnego wyniku 

finansowego spółki Powiatowe Centrum Medyczne Sp. z o.o. w Wołowie w latach 2024-2031 na 

łączną kwotę (po zmianach): 4 930 000,00 zł. 

 

r. J. Szumilas nawiązał do załącznika nr 3 w przedmiotowym projekcie uchwały, z którego 

wywnioskować można, iż planowane dochody to m.in: dotacja z Urzędu Marszałkowskiego na 

prowadzenie Zespołu Szkół Specjalnych w Lubiążu. W związku z tym zapytał o podjęte przez Zarząd 

Powiatu Wołowskiego działania zmierzające do realizacji ww. zadań. 

 

W tym momencie do posiedzenia dołączyła r. K. Uran. 

P. Starosta J. Janas poinformował o trwających rozmowach prowadzonych z Ministerstwem 

Sprawiedliwości, Ministerstwem Edukacji Narodowej oraz Urzędem Marszałkowskim, dotyczących 

sytuacji finansowej ww. placówki. Wspomniał również o spotkaniach z Panią Poseł Jolantą 

Niezgodzką, która zainteresowała się sprawą i przekazała ją do Pani Wiceminister, zwracając uwagę 

na istotę problemu niedofinansowania. Następnie pokrótce przedstawił przyczyny trudnej sytuacji 

finansowej ww. placówki. Podkreślił, że Zarząd Powiatu Wołowskiego na chwilę obecną nie planuje 

jej likwidacji choćby z tego względu, iż jest to jedyna tego typu szkoła w Polsce, funkcjonująca bez 

wsparcia finansowego ze strony państwa. 

r. J. Dziarski nadmienił o licznych rozmowach z Urzędem Marszałkowskim, Ministrami Edukacji 

Narodowej oraz posłami w temacie ww. dotacji, mających miejsce w przeszłości. Wyraził nadzieję na 

pozytywny skutek działań podejmowanych przez Zarząd Powiatu Wołowskiego. 

Przewodniczący zarządził ponowne sprawdzenie kworum. Stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 14 

radnych.  

r. J. Szumilas zapytał o aktualny stan sprawy dot. roszczeń, które Zarząd poprzedniej kadencji 

skierował do sądu w sprawie dzieci przebywających Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej 

„Wiosna” w Krzydlinie Małej. 

P. Starosta J. Janas poinformował, iż rozprawa sądowa w tej sprawie została wyznaczona na dzień 6 

grudnia 2024 r. Dodał, iż zakończy się ona wydaniem wyroku w pierwszej instancji, który będzie 

podlegał procedurze odwoławczej. Zaznaczył również, że nawet w przypadku korzystnego 

rozstrzygnięcia ww. sprawy na rzecz Powiatu Wołowskiego, obowiązywać będzie ustawowy termin 

na ewentualne wniesienie odwołania. 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 8 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciwnych” i 3 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego na 

lata 2025 – 2036. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 1 głosem „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 3 głosami 

„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego na lata 2025 – 2036. 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 7 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i 3 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego na lata 2025 

– 2036. 

Komisja Rewizyjna 1 głosem „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 3 głosami 

„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego na lata 2025 – 2036. 
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Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2025 

rok. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Członków Komisji o uwagi do projektu uchwały. Następnie 

udzielił głosu P. Skarbnikowi celem omówienia projektu uchwały. 

 

P. Skarbnik przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Budżet Powiatu Wołowskiego na 2025 rok został opracowany w oparciu o: 

 uchwałę nr XXI/151/12 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 14 czerwca 2012 roku w sprawie 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej; 

 informację Wojewody Dolnośląskiego o projektowanych na 2025 rok kwotach dotacji celowych 

na realizację zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zleconych ustawami i kwotach 

dotacji celowych na realizację zadań; 

 informację Ministra Finansów w sprawie projektowanej na 2025 rok dochodach z subwencji oraz 

planowanych wpływach z udziału w podatkach dochodowych od osób fizycznych i prawnych; 

 Materiały planistyczne składane przez kierowników jednostek organizacyjnych oraz kierowników 

wydziałów, a także samodzielne stanowiska; 

 dane statystyczne dotyczące przewidywanego wykonania budżetu Powiatu za 2024 rok, a także 

dane historyczne za lata wcześniejsze. 

 Rozpoczęte projekty mające na celu ograniczenie wydatków bieżących, w tym m.in. standaryzacja 

zatrudnienia administracji i obsługi w jednostkach oświatowych oraz analiza zatrudnienia w 

pozostałych jednostkach organizacyjnych. 

 

Budżet na 2025 r. zakłada: 

1. Dochody w kwocie 125 084 203,15 zł, w tym: 

dochody bieżące 108 575 871,03 zł, w tym: w zakresie programów realizowanych z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w wysokości 4 324 419,61 zł. 

dochody majątkowe 16 508 332,12 zł, w tym: 

 dochody z tytułu dotacji 15 957 352,12 zł, w tym: w zakresie programów realizowanych z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w wysokości 3 714 055,00 zł. 

 dochody z tytułu sprzedaży mienia 550 980,00 zł. 

 

2. Wydatki w kwocie 125 753 203,15,00 zł, w tym: 

wydatki bieżące 104 751 432,03 zł, w tym: wydatki bieżące realizowane z udziałem środków, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w wysokości 4 720 978,43 zł, 

wydatki majątkowe 21 001 771,12 zł, w tym: wydatki majątkowe realizowane z udziałem środków, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w wysokości 4 099 430,00 zł. 

 

3. Deficyt budżetowy 699 000,00 zł, źródłem finansowania deficytu będą: 

 przychody z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych w wysokości 699 000,00 zł. 

 

4. Przychody 3 200 000,00 zł, w tym: 

 przychody z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych w wysokości 3 200 000,00 zł. 

 

5. Rozchody ogółem 2 531 000,00 zł, obejmują spłatę kredytów w tym: 

 2 531 000,00 zł, spłata kredytu zgodna z harmonogramem spłat. 

Źródłem finansowania rozchodów będą przychody z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych. 

 

r. J. Dziarski odnosząc się do wydatków inwestycyjnych poinformował, iż ponad połowa tychże 

środków została zabezpieczona przez Zarząd poprzedniej kadencji. Zapytał przy której drodze w 

zostanie zbudowany chodnik w Starym Wołowie. 

 

P. Starosta J. Janas odparł, iż budowa chodnika odbędzie się przy drodze powiatowej. 
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r. J. Dziarski zwrócił uwagę, iż na terenie Wołowa nie istnieje ulica o nazwie „ul. Jana Sobieskiego”. 

Mimo to w treści przedmiotowego projektu uchwały, w części dot. planowanych inwestycji, pojawił 

się taki zapis. Podkreślił, że prawidłowa nazwa to plac Jana Sobieskiego. 

 

Członek Zarządu B. Stawiski odnosząc się do wypowiedzi r. J. Dziarskiego nadmienił, iż w Starym 

Wołowie odbędzie się budowa chodnika, o którą sam wnioskował. Potwierdził, iż realizacja ww. 

inwestycji będzie miała miejsce przy drodze powiatowej. 

 

r. K. Uran odnosząc się do wydatków inwestycyjnych w dziale 600 zwróciła uwagę, że ich opis jest 

bardzo ogólny. Zapytała czy jest to wynikiem systematycznego dołączania kolejnych inwestycji w 

ramach bieżącego roku. Dodała, iż pozostałe inwestycje są opisane są szczegółowo. 

 

Członek Zarządu R. Borzyński odnosząc się do słów r. K. Uran przypomniał o zaczynających się 

naborach w ramach różnych środków europejskich bądź KPO.  

 

r. J. Szumilas odniósł się do standaryzacji zatrudnienia pracowników administracji szkolnej i obsługi. 

Projekt przedmiotowej uchwały zakłada, iż są to działania będące dodatkowymi dochodami bądź 

oszczędnościami w budżecie. W związku z tym zapytał P. Starostę J. Janasa o szczegóły dot. zakresu 

tych działań oraz przewidywalną wysokość ww. oszczędności.  

 

P. Starosta J. Janas odparł, iż powiat otrzymał środki dla Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja 

Kopernika w Wołowie. W ramach tej kwoty oprócz działań miękkich zaplanowane zostały m.in.: 

działania w ramach dostosowania klas do określonych wymogów oraz dostosowanie do zaleceń ze 

strony Straży Pożarnej odnośnie wyłącznika głównego. Nadmienił, iż projekt uchwały dot. WPF-u 

zawiera szczegółowy opis zadań z zakresu standaryzacji zatrudnienia wśród pracowników 

administracji szkolnej i obsługi. 

 

P. Skarbnik nadmienił, iż dofinansowanie projektów miękkich jest szczegółowo opisane w projekcie 

uchwały budżetowej. Pokrótce wymienił wysokość kwot na rzecz ww. dofinansowania. 

 

r. J. Szumilas podkreślił, iż projekt przedmiotowej uchwały posiada zapis, iż standaryzacja 

zatrudnienia wśród pracowników administracji szkolnej i obsługi ma na celu wygenerowanie 

oszczędności. W związku z tym zadał pytanie dot. konkretnych działań planowanych w tym zakresie 

oraz przewidywanej wysokości tych oszczędności. 

 

P. Skarbnik odparł, iż zapis zawarty w przedmiotowym projekcie uchwały jest praktycznie identyczny 

jak w uchwale budżetowej na rok 2024, aczkolwiek w 2025 roku jego realizacja będzie skuteczniejsza. 

Zaznaczył, że aktualny Zarząd Powiatu Wołowskiego nie miał możliwości dokonania weryfikacji 

arkuszy organizacyjnych ze względu na obowiązujące przepisy. Podkreślił, iż projekty arkuszy 

organizacyjnych są zatwierdzane do końca maja, wobec czego proces ten będzie rozłożony w czasie -

od końca lutego do połowy kwietnia. Następnie poinformował o szczegółowych analizach 

prowadzonych w kontekście wytycznych niezbędnych do opracowania projektu arkuszy 

organizacyjnych, które mają na celu ich standaryzację i elastyczność, a jednocześnie wyznaczenie ram 

pozwalających szkołom na efektywne planowanie finansowe. 

 

r. J. Szumilas podkreślił, iż arkusze organizacyjne są zatwierdzane w maju, natomiast w miesiącu  

wrzesień/sierpień zatwierdzone zostają aneksy do projektów organizacyjnych szkół. W związku z 

powyższym wskazane jest, aby Zarząd Powiatu Wołowskiego był na bieżąco zapoznawany z 

przebiegiem tego procesu oraz aktywnie uczestniczył w jego poszczególnych etapach. 

 

P. Starosta J. Janas omówił działania zrealizowane przez obecny Zarząd Powiatu Wołowskiego. 

Nadmienił, iż dyrektorzy szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski otrzymają pomoc w 

planowaniu oraz racjonalizowaniu wydatków. Temat oświaty jest problemem niezwykle trudnym, 

chociażby ze względu na jego niedofinansowanie. Wspomniał o niepoprawnie pobranej subwencji 

oświatowej w przeszłości, której skutki odczuwane są do dnia dzisiejszego. Szkoły niepubliczne oraz 
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specjalne zwracają się o dofinansowania na utrzymanie placówek w związku ze zwiększająca się 

ilością uczniów. Powiat w tym przypadku zobowiązany jest do dopłat, gdyż wynika to z ustawy. 

Poinformował, iż Państwo dokonuje dopłat wyłącznie dla nauczycieli. Natomiast JST zobowiązane są 

dopłacać m.in.: do utrzymania szkół bądź obsługi administracyjnej. W związku z tym zarówno 

powiaty, jak i gminy ponoszą ogromne koszty.  

 

r. J. Dziarski odniósł się do wypowiedzi P. Skarbnika n/t zapisu o oszczędnościach na rzecz 

standaryzacji zatrudnienia pracowników administracji szkolnej i obsługi w uchwale budżetowej w 

roku 2024, twierdząc że zostało to przepisane z wcześniejszych materiałów. 

 

P. Starosta J. Janas odparł, iż najważniejsza jest realizacja zadania. 

 

r. J. Szumilas nadmienił, iż subwencja oświatowa naliczana jest na ucznia, a nie na nauczyciela. 

Pieniądze, które otrzymuje powiat są średnim stanem uczniów w szkołach powiatowych. Odnosząc się 

do tematu niepoprawnie pobranej subwencji oświatowej odparł, iż jest to historia sprzed dwóch 

kadencji.  

 

r. J. Dziarski odparł, iż w granicach roku 2010 Najwyższa Izba Kontroli rozpoczęła kontrole w 

szkołach specjalnych, podczas których okazało się, iż JST nie wykorzystują w sposób odpowiedni 

subwencji oświatowej. Nadmienił, iż powyższymi zwrotami zmaga się wiele powiatów. Przyznał 

rację, iż obecny Zarząd Powiatu Wołowskiego zrealizował dużo zadań ze środków zorganizowanych 

przez Zarząd poprzedniej kadencji. Wspomniał o wielokrotnych przypadkach w temacie wypłat 

większych środków na utrzymanie szkół niepublicznych w przeszłości. Dodał, iż dopóki prawo nie 

zostanie zmienione to JST będą zobowiązane do dokonywania wskazanych dopłat.  

 

Członek Zarządu B. Stawiski nawiązując do słów r. J. Szumilasa dot. zasady naliczania subwencji 

oświatowej według liczby uczniów zapytał Pana Skarbnika o ewentualne zmiany w tym zakresie. 

 

P. Skarbnik odpowiedział, iż sformułowanie subwencji oświatowej już nie występuje. Zastępuje je 

natomiast sformułowanie o treści „należne dochody z tytułu subwencji”. 

 

P. Wicestarosta B. Gryga odniosła się do aktualnej sytuacji w Zespole Szkół Specjalnych w Lubiążu. 

Poinformowała o odbytych wstępnych rozmowach z Panią Wiceminister oraz o zaplanowanym 

spotkaniu w ramach wizytacji szkół. Z uwagi na wystąpienie powodzi spotkanie w placówce w 

Lubiążu nie doszło do skutku, jednakże Dyrektor szkoły przeprowadziła rozmowę z Panią 

Wiceminister. Na dzień dzisiejszy istnieją duże szanse na nadanie placówce wagi finansowej 

odpowiadającej statusowi MOW lub MOS. Następnie poinformowała o trwających negocjacjach 

prowadzonych z Ministerstwem Sprawiedliwości. W nawiązaniu do tematu standaryzacji wskazała na 

potrzebę doprecyzowania dokumentacji, uwzględniającej takie czynniki jak metraż placówek, ich 

potrzeby oraz liczebność uczniów. Zwróciła uwagę, że sposób finansowania oświaty przez powiat 

może dawać niepełny obraz faktycznego obciążenia budżetu. Jako przykład podała PODN w 

Wołowie, który swoją siedzibę ma w Zespole Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym i w związku z 

tym nie ponosi kosztów związanych z utrzymaniem własnego obiektu. Poinformowała, że od 1 

stycznia 2025 r., we współpracy z P. Skarbnikiem, planowane jest wdrożenie rozwiązania 

polegającego na wzajemnym wystawianiu not księgowych pomiędzy placówkami w zakresie usług 

takich jak przygotowywanie posiłków, sprzątanie czy wynajem pomieszczeń. Celem tego działania 

jest uzyskanie pełniejszego obrazu rzeczywistych kosztów funkcjonowania poszczególnych jednostek 

oświatowych. 

 

P. Starosta J. Janas podkreślił, że zasadnym jest skupienie się przede wszystkim na pracach nad 

budżetem, zamiast na analizie działań Zarządu poprzedniej i obecnej kadencji. 

 

Członek Zarządu R. Borzyński zwrócił uwagę, że obecnie brak jest jednolitych standardów w zakresie 

organizacji szkół, co skutkuje znaczną różnorodnością w zakresie liczby etatów administracyjnych w 

poszczególnych placówkach. W jego ocenie kluczowe znaczenie ma uregulowanie kwestii zwolnień 
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nauczycieli z godzin dydaktycznych. Wskazał, że zakres tych zwolnień został określony uchwałą 

Rady Powiatu. Pomimo obowiązującego zapisu, Zarząd poprzedniej kadencji podejmował decyzje w 

tym zakresie samodzielnie, niezależnie od zapisów uchwały. Podkreślił, iż proces standaryzacji 

powinien uwzględniać dostosowanie liczby godzin zwolnień dydaktycznych do obowiązujących 

uchwał Rady Powiatu. 

 

r. J. Dziarski odniósł się do wypowiedzi P Wicestarosty B. Grygi n/t poznania stanu faktycznego w 

zakresie finansowania placówek, wskazując, że wprowadzenie takiego rozwiązania może skutkować 

jedynie przerzucaniem środków pomiędzy poszczególnymi placówkami, bez faktycznych zmian w 

strukturze finansowania. W kontekście różnorodności etatów administracyjnych zaznaczył, że zależy 

to od tego, czy dana placówka posiada jednego, czy dwóch wicedyrektorów. Dodał również, że pełna 

standaryzacja w tej kwestii jest niemożliwa do przeprowadzenia, ponieważ Powiat zarządza różnymi 

typami szkół, które posiadają odmienną organizację wewnętrzną. 

Członek Zarządu R. Borzyński odparł, iż nie zgadza się ze stanowiskiem dot. sporządzania not przez 

placówki. Zwrócił uwagę, że realne przedstawienie kosztów funkcjonowania placówek, w tym m.in. 

CKZiU w Wołowie, na terenie którego funkcjonuje PODN w Wołowie, umożliwi precyzyjny podział 

kosztów ponoszonych zarówno przez szkołę, jak i przez wspomnianą poradnię. 

 

P. Skarbnik zaznaczył, że zgodnie z zasadami wynikającymi z ustaw o rachunkowości, kluczowym 

podejściem jest podział kosztów według miejsca ich powstawania. 

 

r. J. Dziarski zgodził się ze słowami P. Skarbnika w temacie klucza podziałowego kosztów m.in.: w 

służbie zdrowia. Natomiast w przypadku oświaty nie przyniesie to pożądanych efektów finansowych. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 8 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciwnych” i 3 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2025 rok. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 1 głosem „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 3 głosami 

„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie budżetu 

Powiatu Wołowskiego na 2025 rok. 

 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska 7 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciwnych” i 3 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2025 rok. 

 

Komisja Rewizyjna 1 głosem „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i 3 głosami 

„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie budżetu 

Powiatu Wołowskiego na 2025 rok. 

 

Ad 6. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Członków Komisji o zabranie głosu w sprawach różnych.  

Członek Zarządu B. Stawiski zwrócił się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady J. Iskry o 

przystąpienie do wybranej komisji stałej.  

r. J. Szumilas nawiązując do obrad ostatniej Sesji Rady Powiatu Wołowskiego zwrócił uwagę na 

naruszenie § 40 Statutu Powiatu Wołowskiego. Podkreślił, iż wniosek z autopoprawką, który zgłosił 

podczas dyskusji nad projektem uchwały dot. udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

na dofinansowanie działań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej w związku z sytuacją 

kryzysową związaną z powodzią nie został dopuszczony do głosowania. 
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Przewodniczący Rady R. Zając zwrócił się z prośbą do r. J. Szumilasa o sformułowanie powyższej 

uwagi oraz przekazanie jej do Biura Rady i Zarządu. 

r. K. Uran zapytała, czy zostały już wypracowane wspólne ustalenia w kwestii Statutu Powiatu 

Wołowskiego oraz kiedy radni będą mieli możliwość zapoznania się z poprawioną wersją tego 

dokumentu. 

Przewodniczący Rady R. Zając poinformował, iż Komisja Statutowa opracowała już większość 

Statutu. Ostatnie poprawki zostaną opracowane na najbliższym posiedzeniu komisji.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 7. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego zamknął 

posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant: 

Katarzyna Makarewicz 

………………………………….. 

 

                                                                                                     Posiedzenie prowadził Przewodniczący 

         Rady Powiatu Wołowskiego  

 

Rafał Zając 

 

 


